
Omdat de metropoolregio Amsterdam 
en zijn landschap ons veel waard is…

BESTUURLIJKE VERNIEUWING LANDSCHAP

…willen wij, de gemeenten en provincies 
ver enigd in de Metropoolregio Amsterdam, 
frisser, beter en meer in gezamenlijkheid 
nadenken over ruimtelijke kwaliteit. Dit is 
een oproep om het thema ‘landschap’ in de 
MRA een volwaardige plek te geven in de 
overdracht na de komende ver kiezingen.

De metropoolregio Amsterdam is prachtig. Een gebied met meer 
dan 2 miljoen inwoners. Gezegend met een sterke en uiterst diverse 
economie. Hollandse dynamiek ingebed in een historisch en uniek 
landschap. 

Dat landschap, intrinsiek gewaardeerd maar ook economisch  
van groot belang, staat echter wel onder druk. Soms lijkt de 
economische dyna miek ook tegenover de waarde van het  
landschap te staan. 

De ontwikkeling van de metropool hand in hand laten gaan met die 
van het landschap vraagt tijd, geld, inzet. Juist van gemeenten. 
Maar die krijgen juist meer taken en minder geld. Meer dan ooit zijn 
we als overheden aangewezen op samenwerking. 

En zonder die samenwerking missen we ook kansen. Dan kijken we 
niet in samenhang naar de toekomst van stad en landschap op 
gebiedsniveau. Dat vereist samenwerken van vele partijen: de 
provincie met gemeenten. Buurgemeenten met elkaar. De overheid 
met waterschappen, natuur organisaties, agrariërs en bedrijfsleven. 
En al deze partijen uiteraard met burgers. 

Pas dan zien we de kansen voor stad en landschap. Pas dan zien 
we hoe groot de rol van het landschap in die ontwikkeling kan zijn. 
Om dit verhaal over samenwerking te toetsen en te versterken hebben 
we het afgelopen jaar gesproken met wethouders, raadsleden, 
ambtenaren, directeuren van terrein beherende organisaties en 
bestuurders van water schappen. Er leeft een breed gedragen wens 
om het anders te doen.



Maar wat dan anders?
We gaan formeel niks veranderen. Het gemeentelijk bestemmings
plan en de provinciale structuurvisie zijn prima instrumenten in onze 
ruimtelijke ordening. 

Ruimtelijke ordening op gebiedsniveau:  
de ontwikkelopgave
Maar wij willen bestuurders verleiden om vaker op gebieds niveau 
met elkaar een integrale visie op de toekomst van een gebied te 
ontwikkelen. Het integraal koppelen van beleidsopgaven leidt tot 
betere plannen, meer draagvlak en meer mogelijkheden voor 
kleinere gemeenten om mee te praten. 
Kiezen voor een meer flexibele overlegvorm brengt echter ook een 
gevaar met zich mee. Open overleg kan eindeloos duren! Daarom 
moet er wel bijvoorbeeld een goede procesarchitectuur voor regionale 
samenwerking zijn en moeten alle deelnemers voldoende inzicht in 
het vraagstuk hebben. Om die reden is door de Provinciaal Adviseur 
Ruimtelijk Kwaliteit (PARK) met gemeenten, natuur organisaties en 
waterschappen “een afwegingskader voor ruimtelijke ordening” 
ontwikkeld. Tijdens het regiodebat in december 2013 hebben we 
het uitgeprobeerd en deel nemers waren zeer positief: het instrument 
helpt complexe materie snel te doorzien en integrale afwegingen 
transparant bespreekbaar te maken.

Het gebruik van het landschap:  
de beheeropgaven 
Als bestuurders meer op gebiedsniveau gaan sturen op de ruim
telijke ordening moeten ze dat minder gaan doen op bijvoorbeeld 
het beheerniveau van de recreatieschappen. Wij verkennen de 
mogelijkheid om samenwerking tussen de recreatieschappen in de 
MRA te versterken, de schappen te depolitiseren en er puur beheer
organisaties van te maken. Daarmee sluiten we aan bij de conclusie 
van velen “dat de recreatieschappen politiek van niemand zijn”. 
Hoe dat er precies uit moet zien gaan we in 2014 verder uitwerken! 
Belang rijk is dat we juist burgers en ondernemers meer bij deze 
gebieden betrekken. Ook willen we bekijken of onderlinge financiële 
ver evening tussen de gebieden mogelijk is. 

Hoe nu verder?
Na de verkiezingen willen we snel weer verder met deze discussie, 
ook omdat we gemerkt hebben dat veel gemeen te lijke bestuurders de 
voorgestelde ontwikkelingen toejuichen. Misschien wilt u dit onder
werp als aandachtspunt opnemen in uw nieuwe programma akkoord?
En uiteraard hopen we u snel bij een van onze nieuwe bijeen
komsten te treffen om met u tot besluiten te komen! Omdat het 
landschap ons veel waard is!

Colofon:
De bestuurlijke kerngroep (denktank) voor een toekomstbestendig 
landschap in een sterke MRA. Dit document is een samenvatting 
van het “Overdrachtsdocument.”
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Meer weten?
Lees: De Kracht van het Landschap 2013 “Toekomstbestendig 
Metropolitaan Landschap in een sterke MRA” (discussiedocument) 
www.metropoolregioamsterdam.nl, knop landschap
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